
Charles Gray, KStJ 
 
He was appointed Treasurer of the Commandery in Canada at its creation in 1934. He 
had held various positions with St John Ambulance dating back to 1916.  Appointed to 
the position of Lieutenant of the Commandery of Canada in 1946.  He became Sub-
Prior that same year when the Commandery of Canada became the Priory of Canada.  
The name of the position was later Changed to Chancellor.  He would hold this 
position until 1960.  He was the Priory’s longest serving Chancellor.  He represented 
the Priory of Canada at the Coronation of Queen Elizabeth II in 1953.    He would die 
following a short illness only two months after retiring from the position of Chancellor.  
It was a serious shock to all members of St John.  
 
 
 
-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=-=- 
 
Il a été nommé trésorier de la Commanderie au Canada lors de sa création en 1934. Il 
a occupé divers postes au sein de l'Ambulance Saint-Jean depuis 1916.  Il est nommé 
lieutenant de la Commanderie du Canada en 1946. Il est devenu sous-prieur la même 
année lorsque la Commanderie du Canada est devenue le Prieuré du Canada. Le nom 
du poste a ensuite été changé pour celui de chancelier. Il occupera ce poste jusqu'en 
1960.  Il a été le chancelier du Prieuré qui a servi le plus longtemps.  Il a représenté le 
Prieuré du Canada au couronnement de la Reine Elizabeth II en 1953. Il est décédé des 
suites d'une courte maladie, deux mois seulement après avoir pris sa retraite du poste 
de chancelier. Ce fut un choc important pour tous les membres de St John. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

John H. Molson, MBE, KStJ, VD 
A native of Montreal, he had originally been admitted to the Order in 1935.  During his 
time as Chancellor, the size of the St. John Ambulance Brigade increased by more than 
700, and there was an increase of 80,000 people trained in first aid.  During his tenure, 
St John Ambulance made a presentation to a Royal Commission on Health Services 
outlining the role and contributions of St John Ambulance. 
 
-=-=-=-=-=-=-=- 
 
Originaire de Montréal, il avait été admis dans l'Ordre en 1935. Pendant son mandat, 
la taille de la brigade de l'Ambulance Saint-Jean a augmenté de plus de 700 
personnes, et 80 000 personnes supplémentaires ont été formées aux premiers 
secours.  Pendant son mandat, l'Ambulance Saint-Jean a fait une présentation à la 
Commission royale sur les services de santé, soulignant le rôle et les contributions de 
l'Ambulance Saint-Jean. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Arthur A. Crawley, KStJ 
 
A native of Ottawa, he became Chancellor in 1963.  He had been a member of the 
Priory Council since 1949 and had served as Honourary Treasurer for many years.  One 
of his priorities was to extend home nursing to every part of Canada, including rural 
areas. 
 
-=-=-=-=-=-=- 
 
Originaire d'Ottawa, il est devenu chancelier en 1963.  Il avait été membre du Conseil 
du Prieuré depuis 1949 et a été trésorier honoraire pendant de nombreuses années.  
L'une de ses priorités était d'étendre les soins infirmiers à domicile à toutes les régions 
du Canada, y compris les zones rurales. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 

Ian MacLaren MC, KStJ 
 Ian. M. MacLaren, KStJ, of Toronto became Chancellor in 1966. He had previously 
served as President of Ontario Council from 1955-1958.  His father, Colonel Murray 
MacLaren, had served as President of the Canadian Branch of the St John Ambulance 
Association, and his sister Margaret MacLaren, GCStJ, had served as Superintendent-
in-Chief of the St John Ambulance Brigade in Canada 1946-1963. 
 
-=-=-=-=-=-=-=-=- 
Ian. M. MacLaren, KStJ, de Toronto, est devenu chancelier en 1966. Il avait déjà été 
président du Conseil de l'Ontario de 1955 à 1958.  Son père, le colonel Murray 
MacLaren, avait été président de la section canadienne de l'Association de 
l'Ambulance Saint-Jean, et sa sœur Margaret MacLaren, GCStJ, avait été surintendante 
en chef de la Brigade de l'Ambulance Saint-Jean au Canada de 1946 à 1963. 
 
 
 
 
  



Commissioner Leonard Nicholson, OC, 

MBE, GCStJ 
 
 He served as a police officer with many different departments 
during his career. He served with the Royal Canadian Mounted Police 
from 1923-1927, New Brunswick Provincial Police 1928-1930, Nova 
Scotia Police 1930-1932, and then returned to the RCMP when the 
force was absorbed by it where he would serve until 1941.  At this 
time, he was serving as an Inspector. From 1932-1937 he was put in charge of Criminal 
Investigations in Nova Scotia, and then in Saskatchewan from 1938-1941. 
In 1941, he joined the Canadian Army as a provost marshal (military police) and served 
during World War II.  He would remain in the army until 1951. He rose to the rank of 
Colonel and was appointed Provost Marshal of the Canadian Provost Corps. 
Between 1951 and 1959 he served as the 10th Commissioner of the RCMP. 
In 1960, he became the Chief Commissioner for the St John Ambulance Brigade. 
He also served as the Deputy Chief Scout of Scout’s Canada.  He passed away in 1983. 
 
 
-=-=-=-=-=-=-=-=- 
 
Il a été officier de police dans de nombreux services différents au cours de sa carrière. 
Il a servi dans la Gendarmerie royale du Canada de 1923 à 1927, dans la Police 
provinciale du Nouveau-Brunswick de 1928 à 1930, dans la Police de Nouvelle-Écosse 
de 1930 à 1932, puis il est retourné à la GRC lorsque celle-ci a été absorbée par la 
Gendarmerie, où il a servi jusqu'en 1941.  À cette époque, il occupe le poste 
d'inspecteur. De 1932 à 1937, il est chargé des enquêtes criminelles en Nouvelle-
Écosse, puis en Saskatchewan de 1938 à 1941. 
En 1941, il rejoint l'armée canadienne en tant que prévôt (police militaire) et sert 
pendant la Seconde Guerre mondiale.  Il restera dans l'armée jusqu'en 1951. Il atteint 
le grade de colonel et est nommé grand prévôt du Corps de prévôté canadien. 
Entre 1951 et 1959, il est le 10e commissaire de la GRC. 
En 1960, il devient commissaire en chef de la brigade de l'Ambulance Saint-Jean. 
Il a également été chef adjoint de Scout Canada.  Il est décédé en 1983. 
 
 
 
 



Colonel John Roche, OBE, 

KStJ, ED, QC  
 
Born in Ottawa in 1907, he graduated from the 
University of Montreal.  Prior to the Second World 
War, he had belonged to the Regiment de 
Chareauguay. In December 1939, he proceeded 
overseas with the general staff of the 1st Canadian 
Infantry Division in the role of Deputy Assistant 
Adjutant General.  He would proceed to France in 
May 1940, but would return to England later that 
year. He took command of the Regiment de 
Masonneuve in December 1941.  He returned to 
Canada the next year, where he was promoted to 
Colonel at National Defence Headquarters. 
He served as a member of the National Assembly 
of Quebec 1948-1956. 
He became a Judge of the Montreal Court of 
Sessions.  He later served as President of the Royal Canadian Legion. He passed away 
in 2005. 
 
-=-=-=-=-=-=-=- 
 
Né à Ottawa en 1907, il est diplômé de l'Université de Montréal.  Avant la Seconde 
Guerre mondiale, il avait appartenu au Régiment de Chareauguay. En décembre 1939, 
il part outre-mer avec l'état-major de la 1re Division d'infanterie canadienne en tant 
qu’assistant adjoint du général. Il se rend en France en mai 1940, mais revient en 
Angleterre plus tard dans l'année. Il prend le commandement du Régiment de 
Masonneuve en décembre 1941.  Il revient au Canada l'année suivante, où il est promu 
colonel au Quartier général de la Défense nationale. 
Il est membre de l'Assemblée nationale du Québec de 1948 à 1956. 
Il devient juge à la Cour des sessions de Montréal. Il a ensuite été président de la 
Légion royale canadienne. Il est décédé en 2005. 
 
 
 
 
 



Brigadier General Edwin Beament, 

OBE, CM, GCStJ, ED, CD, QC 
 
A graduate of the Royal Military College, he was called to the 
Ontario Bar, and ran his own law practice in Ottawa.  He served as 
an Artillery Officer in the Second World War.  Prior to the war he 
served with the 30th Field Regiment, RCA.  By the time of the D-
Day landings he was serving with the Canadian General Staff.  He 
would arrive at Juno Beach a few weeks later.  After his promotion 
to Brigadier General he served as the Commandant of the Khaki 
University of Canada, an institution formed in England to prepare 
Canadian Soldiers for a post-war career.  He served as legal 
advisor to St John Ambulance.   
He would serve as Chancellor from 1975-1978.  He had previously served as the first 
Vice Chancellor.  He was instrumental in the correction of various legal anomalies that 
existed due to the fact that governing legislation had not 
been updated since 1914, and had not accounted for the 
Canadian Branch, being promoted to a Commandery, 
and then a Priory. On May 21st, 1964 Bill S-5, An Act 
Respecting the General Council of the Canadian Branch 
of the St John Ambulance Association received Royal 
Assent. 
He was made a Bailiff Grand Cross of the Order in 1995.  
At that time, he was the oldest recipient of the honour. 
-=-=-=-=-=- 
Diplômé du Collège royale militaire, il a été admis au 
barreau de l'Ontario et a dirigé son propre cabinet 
d'avocats à Ottawa. Il a servi comme officier d'artillerie 
pendant la Seconde Guerre mondiale. Avant la guerre, il 
a servi dans le 30e régiment de campagne de l'ARC. Au 
moment du débarquement du jour J, il faisait partie de 
l'état-major général canadien. Il arrivera à Juno Beach 
quelques semaines plus tard. Après sa promotion au 
grade de général de brigade, il occupe le poste de 
commandant de la Khaki University of Canada, une institution créée en Angleterre 
pour préparer les soldats canadiens à une carrière d'après-guerre.  Il est conseiller 
juridique de l'Ambulance Saint-Jean. Il occupera le poste de chancelier de 1975 à 



1978.  Il avait auparavant occupé le poste de premier vice-chancelier.  Il a joué un rôle 
déterminant dans la correction de diverses anomalies juridiques dues au fait que la 
législation en vigueur n'avait pas été mise à jour depuis 1914 et qu'elle n'avait pas tenu 
compte du fait que la branche canadienne avait été promue au rang de commanderie, 
puis de prieuré. Le 21 mai 1964, le projet de loi S-5, Loi concernant le conseil général 
de la section canadienne de l'Association de l'Ambulance Saint-Jean, a reçu la sanction 
royale. 
Il a été fait Bailli Grand-Croix de l'Ordre en 1995.  À l'époque, il était le plus ancien 
récipiendaire de cet honneur. 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



Brigadier General Cyrille Joseph Laurin, OBE, 

GCStJ 
 
A World War II veteran, he was promoted to the rank of Brigadier General at age 33.  
He worked as a publisher and was Vice President for MacLean-Hunter.  Served as the 
Director of the St John Ambulance Association.  He was active in St John’s 
preparations for the 1976 Olympic Games in Montreal.  He was made a Bailiff Grand 
Cross of the Order in 1980.  He passed away in 1999. 
 
-=-=-=-=-=- 
 
Ancien combattant de la Seconde Guerre 
mondiale, il a été promu au grade de général 
de brigade à l'âge de 33 ans.  Il a travaillé 
comme éditeur et a été vice-président de 
MacLean-Hunter.  Il a été directeur de 
l'Association de l'Ambulance Saint-Jean.  Il a 
participé activement aux préparatifs de St Jean 
pour les Jeux olympiques de 1976 à Montréal.  
Il a été fait Bailli Grand-Croix de l'Ordre en 
1980. Il est décédé en 1999. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Colonel Hector Philippe 

Jean-Claude Dubuc, CM, 

KStJ, CD 
 

He served with the Fusiliers Mont-Royal in 

North-West Europe during the Second World 

War.  He would later serve as the 

Commanding Officer of the Regiment de 

Maisonneuve 1962-1966. He was also 

involved with the United Way and the Marie-

Enfant Hospital. The Canadian Centennial of 

St John Ambulance was celebrated during 

his tenure as Chancellor. This included a visit 

by the Grand Prior, HRH The Duke of 

Gloucester. Admitted to the Order of Canada in 1993.  

-=-=-=-=-=- 

Il a servi avec les Fusiliers Mont-Royal dans le nord-ouest de l'Europe pendant la 

Seconde Guerre mondiale.  Il a ensuite été commandant du régiment de Maisonneuve 

de 1962 à 1966. Il s'est également engagé auprès de United Way et de l'hôpital Marie-

Enfant. Le centenaire canadien de l'Ambulance Saint-Jean a été célébré pendant son 

mandat de chancelier. Le Grand Prieur, S.A.R. le duc de Gloucester, a notamment 

rendu visite à l'association. Il a été admis à l'Ordre du Canada en 1993. 

 

 

 

 

 



 

 

Frank Brown, KStJ 
Born in Waskatenau, Alberta in 1924, he would leave the University of Alberta in 1943 

to serve in the Royal Canadian Naval Volunteer Reserve where he would serve on the 

corvette HMCS Prestonian.  While stationed in Nova Scotia, he would meet his future 

wife, who was serving in the Women’s Royal Canadian Naval Service.  He owned and 

operated multiple companies including Dynamic Petroleum Group and Belmoral Mines 

Ltd.  He died of cancer in 2001. 

-=-=-=-=-=- 

Né à Waskatenau, en Alberta, en 1924, il quitte l'université de l'Alberta en 1943 pour 

servir dans la Réserve des volontaires de la Marine royale du Canada, à bord de la 

corvette NCSM Prestonian.  Alors qu'il est stationné en Nouvelle-Écosse, il rencontre 

sa future épouse, qui sert dans le Service féminin de la Marine royale du Canada.  Il a 

possédé et dirigé plusieurs sociétés, dont Dynamic Petroleum Group et Belmoral 

Mines Ltd.  Il est décédé d'un cancer en 2001. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Lt Colonel Frank McEachren, CVO, CM, KStJ, ED, 

CD  
Attended St Andrew’s College before attending the 

University of Toronto. 

He joined the 48th Highlanders of Canada and served 

in Sicily and Italy during World War II.  He would later 

serve as the Regiment’s Commanding Officer and later 

Honorary Colonel.  

After the war he began to work at Eaton’s first as a 

public relations manager, and then as the Director of 

the Public Relations Office starting in 1951. 

He married Florence Eaton, the granddaughter of Timothy Eaton, the founder of 

Eaton’s in 1940.  They had two children.  

He would serve as aide-de-camp to six different Lieutenant Governor’s of Ontario 

between 1955-1982.  He acted as the guardian of the future Duke of York while he 

attended Lakefield College School in Peterborough in 1977. 

He was a founding member of the Royal Heraldry Society of Canada in 1966 and 

helped to establish the Canadian Heraldic Authority in 1988. 

He would serve as the President of the Ontario Council of St John Ambulance.  He 

would also serve as president of the Canadian Cancer Society and the Canadian Opera 

Company 

-=-=-=-=- 

Il a fréquenté le St Andrew's College avant de s'inscrire à l'université de Toronto. 

Il rejoint le 48th Highlanders of Canada et sert en Sicile et en Italie pendant la Seconde 

Guerre mondiale.  Il sera plus tard commandant du régiment, puis colonel honoraire.  

Après la guerre, il commence à travailler chez Eaton, d'abord comme responsable des 

relations publiques, puis comme directeur du bureau des relations publiques à partir 

de 1951. 



Il a épousé Florence Eaton, la petite-fille de Timothy Eaton, le fondateur d'Eaton, en 

1940.  Ils ont eu deux enfants. 

Il sera l'aide de camp de six lieutenants-gouverneurs de l'Ontario entre 1955 et 1982.  

Il est le tuteur du futur duc d'York pendant qu'il fréquente le Lakefield College School 

à Peterborough en 1977. 

Il est membre fondateur de la Société royale héraldique du Canada en 1966 et 

participe à la création de l'Autorité héraldique du Canada en 1988. 

Il a été président du conseil de l'Ontario de l’Ambulance St Jean.  Il a également été 

président de la Société canadienne du cancer et de la Compagnie d'opéra 

canadienne. 

 

  



Lt Colonel Donald W. Rae, OC, 

KStJ, CD, MD 
 

Born in Weyburn, Saskatchewan, he graduated from the 

University of Manitoba in 1957, with degrees in science and 

medicine. He was a physician who practiced in Portage La 

Prairie.  He presided over the College of Physicians of 

Canada and the World Organization of Family Doctors.  He 

was made an Officer of the Order of Canada in 1992. 

His military service includes serving as a Surgeon-Lieutenant 

in the Royal Canadian Navy, a Lieutenant-Colonel in the 

Royal Canadian Army Medical Corps, and as the Honorary Lt Colonel of the 26th Field 

Regiment, RCA.  He was also a long-time member of the Royal Canadian Mounted 

Police Auxiliary. 

-=-=-=-=-=- 

Né à Weyburn, en Saskatchewan, il a obtenu un diplôme en sciences et en médecine à 

l'université du Manitoba en 1957. Médecin, il a exercé à Portage La Prairie.  Il a présidé 

le Collège des médecins du Canada et l'Organisation mondiale des médecins de 

famille. Il a été fait officier de l'Ordre du Canada en 1992. 

Il a notamment servi en tant que chirurgien-lieutenant dans la Marine royale 

canadienne, lieutenant-colonel dans le Corps de santé royal canadien et lieutenant-

colonel honoraire du 26e régiment d'artillerie de campagne de l'ARC.  Il a également 

été un membre de longue date des auxiliaires de la Gendarmerie royale du Canada. 

 

 

 

  



Lt Colonel Eric Barry, GCStJ, 

CD 
 

He served as Commanding Officer of the Royal 

Canadian Hussars and as president of the Canadian 

Textile Institute.  He joined St John Ambulance in 

1968. Served as Director of the St John Ambulance 

Association.  Appointed Bailiff Grand Cross in 1999.  

Served as Lord Prior of the Order 2002-2008.  He 

was the first person from outside of the United 

Kingdom to serve in this role.  He passed away in 

2015. 

-=-=-=-=-=- 

Il a été commandant du Royal Canadian Hussars et président de l'Institut canadien du 

textile.  Il a rejoint l'Ambulance Saint-Jean en 1968. Il a été directeur de l'Association 

de l'Ambulance Saint-Jean.  Nommé bailli grand-croix en 1999.  Il a été Lord Prieur de 

l'Ordre de 2002 à 2008.  Il a été la première personne étrangère au Royaume-Uni à 

occuper cette fonction.  Il est décédé en 2015. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Commander David Johnston, KStJ, CD   
 

Born in 1936, he would obtain a LLB from the 

University of British Columbia.  He served in the 

Naval Reserve at HMCS Discovery.  He served as 

the Commanding Officer of HMCS Discovery from 

1975-1978.  He served as an Aid de Camp for two 

different Lieutenant Governors from 1968-1974. 

He served as the Governor and Chair of the BC 

Corps of Commissionaires. 

He joined the practice of Davis LLP and would 

work there for 35 years. He also serves as an 

Honourary Consulate of Malaysia. He passed away 

in 2021. 

-=-=-=-=-=- 

Né en 1936, il a obtenu une licence en droit à l'université de la Colombie-Britannique.  

Il a servi dans la Réserve navale au NCSM Discovery.  Il a été commandant du NCSM 

Discovery de 1975 à 1978.  Il a été aide de camp de deux lieutenants-gouverneurs 

différents de 1968 à 1974. Il a été gouverneur et président du Corps des 

commissionnaires de la Colombie-Britannique. 

Il a rejoint le cabinet Davis LLP, où il a travaillé pendant 35 ans. Il est également consul 

honoraire de Malaisie. Il est décédé en 2021. 

 

 

 

 

 

 

 



 

Lt Commander Jeffrey 

Gilmour, KStJ, CD 
 

He graduated from the Dalhousie Law School in 

1978. He attended the National Defence College 

in 1989-90. He has been a Research Associate of 

the Arctic Institute of North America (AINA) since 

1998. 

-=-=-=-=- 

Il est diplômé de la Dalhousie Law School en 

1978. Il a fréquenté le Collège de la défense 

nationale en 1989-90. Il est chercheur associé à l'Arctic Institute of North America 

(AINA) depuis 1998. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



The Honourable Rene Marin, CM, 

OMM, KStJ, OOnt, CD, QC  
 

Served as Chairman of the Canada Post Corporation.  

He became the Deputy Solicitor General for Canada in 

1977.  He had previously served as Chairmen of the 

Commission of Inquiry Relating to Public Complaints, 

Internal Discipline, and Grievance Procedures of the 

RCMP.  

-=-=-=-=- 

Il a été président de la Société canadienne des postes.  Il est devenu solliciteur général 

adjoint du Canada en 1977.  Il avait auparavant été président de la Commission 

d'enquête sur les plaintes du public, la discipline interne et les procédures de 

règlement des griefs de la GRC. 

 

 

 

 

 

 

 

  



Lt Colonel John Mah, GCStJ, CD, QC 
Born in China in 1950, he would emigrate to Canada in 1956.  

He attended the University of Alberta, where he received his 

BA and LLB.  He was called to the Alberta Bar in 1977. 

He began his military as a Private with the Loyal Edmonton 

Regiment.  He would later commission from the ranks. After 

reaching the rank of Captain in 1986, before transferring to 

the Judge Advocate General.  He would retire in 2009 at the 

rank of Lieutenant Colonel. 

He would retire from his legal career in 2019.  

He served as the Chair of the Alberta Council. 

 Later served as Deputy Sub Prior and Sub Prior of the Order 

of St John, retiring in 2022. 

-=-=-=-=- 

Né en Chine en 1950, il a émigré au Canada en 1956.  Il a fréquenté l'université de 

l'Alberta, où il a obtenu une licence et une licence en droit.  Il a été admis au barreau 

de l'Alberta en 1977. 

Il a commencé sa carrière militaire en tant que soldat dans le Loyal Edmonton 

Regiment.  Plus tard, il s'est engagé dans les rangs du régiment.  Il a atteint le grade 

de capitaine en 1986, avant d'être transféré au Juge-avocat général.  Il a pris sa retraite 

en 2009 au grade de lieutenant-colonel. 

Il quittera sa carrière juridique en 2019.  

Il a été président du Conseil de l'Alberta. 

Il a ensuite été sous-prieur adjoint et sous-prieur de l'Ordre de Saint-Jean, avant de 

prendre sa retraite en 2022. 

 

 

 



Richard Bruce, MOM, 

GCStJ  
  

He became a police officer with the Brandon Police Service 

in 1970 and became Chief of Police in 2001.  He holds a 

Master of Arts from Royal Roads University and a Master of 

Study from the University of Cambridge in the United 

Kingdom.  He joined St John Ambulance in 1991. He 

served on the Manitoba Council for St John Ambulance for 

11 years. He was inducted into the Order of Merit of the 

Police Forces in 2016. 

-=-=-=- 

Il est devenu officier de police au sein du service de police de Brandon en 1970 et a 

été nommé chef de la police en 2001.  Il est titulaire d'une maîtrise en arts de 

l'université Royal Roads et d'une maîtrise de l'université de Cambridge, au Royaume-

Uni.  Il a rejoint l'Ambulance Saint-Jean en 1991. Il a siégé au conseil manitobain de 

l'Ambulance Saint-Jean pendant 11 ans. Il a été intronisé dans l'Ordre du mérite des 

forces policières en 2016. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Mairi Arthur, GCStJ 

Born in Scotland, she arrived in Canada in 1975.  She 

started with St John Ambulance as an ambulance 

attendant. After moving to Nova Scotia in 1985 she began 

to teach First Aid across the province to many different 

industries. She eventually became the director of training 

for Nova Scotia and PEI. After transiting in her career away 

from St John Ambulance, she returned as a volunteer, 

joining the Board of Directors for Nova Scotia and PEI. 

She holds a Master of Arts from Dundee University in the United Kingdom.  Has served 

as the Senior Manager of HR Services at the Nova Scotia 

Liquor Corporation. 

She has also provided humanitarian services to the Nova 

Scotia Branch of the Victorian Order of Nurses (VON 

Canada), and the Housing Authority Services Group.  

She has served as the President of the Canadian 

Association of Community Living. 

She was the first woman to serve as the Chancellor of 

the Priory of Canada.  She was made a Dame Grand 

Cross in 2021. 

-=-=-=- 

Née en Écosse, elle est arrivée au Canada en 1975.  Elle 

a commencé à travailler pour l'Ambulance Saint-Jean en tant qu'ambulancière. Après 

avoir déménagé en Nouvelle-Écosse en 1985, elle a commencé à enseigner les 

premiers secours dans toute la province à de nombreux secteurs d'activité. Elle est 

finalement devenue directrice de la formation pour la Nouvelle-Écosse et l'Île-du-

Prince-Édouard. Après avoir quitté l'Ambulance Saint-Jean au cours de sa carrière, elle 

est revenue en tant que bénévole et a rejoint le conseil d'administration de la 

Nouvelle-Écosse et de l'Île-du-Prince-Édouard. Elle est titulaire d'un Master of Arts de 



l'Université de Dundee au Royaume-Uni.  Elle a été directrice principale des services de 

ressources humaines à la Nova Scotia Liquor Corporation. 

Elle a également fourni des services humanitaires à la branche de la Nouvelle Écosse 

des Infirmières de l'Ordre de Victoria (VON Canada) et au Housing Authority Services 

Group.  Elle a été présidente de l'Association canadienne pour l'intégration 

communautaire. 

Elle a été la première femme à occuper le poste de chancelier du Prieuré du Canada.  

Elle a été nommée Dame Grand-Croix en 2021. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Robert White, GCStJ 
 

He began his time with St John Ambulance as a Cadet in 1988 a week 

after taking his first First Aid course.  He later served as the Chair for 

the Council of Ontario. 

He has worked as Senior Director, Store Development for Shoppers 

Drug Mart. He was made a Bailiff Grand Cross in the Order in 2022. 

-=-=-=- 

Il a commencé à travailler pour l'Ambulance Saint-Jean en tant que cadet en 1988, une 

semaine après avoir suivi son premier cours de premiers soins.  Il fût plus tard président 

du Conseil de l'Ontario. 

Il a travaillé comme directeur principal du développement des magasins pour 

Shoppers Drug Mart. Il a été fait bailli grand-croix de l'Ordre en 2022. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Phil Clark 
 
He started with St John Ambulance as an MFR in 
1997. Past Chair of Nova Scotia/Prince Edward Island 
Council from 2011-2014. Served as the Vice Chair of 
the Board of Directors for St John Ambulance 2014-
2016. Past Director of St John Canada (Priory), Priory 
Executive Committee, Priory Finance and 
Administration Committee. 
Holds the designation of Chartered Professional 
Accountant. He received a Bachelor of 
Communications from Dalhousie University. Is 
currently a partner at Grant Thornton LLP and Senior 
Vice President. Previously served as Vice President of KPMG LLP 1998-2006. 
 
-=-=-=-=- 
Il a commencé à travailler pour l'Ambulance Saint-Jean en tant que MFR en 1997. 
Ancien président du Conseil de la Nouvelle-Écosse et de l'Île-du-Prince-Édouard de 
2011 à 2014. Il a été vice-président du conseil d'administration des directeurs de 
l'Ambulance Saint-Jean de 2014 à 2016. Ancien directeur de St Jean Canada (Prieuré), 
du comité exécutif du Prieuré et du comité des finances et de l'administration du 
Prieuré. 
Il détient le titre de comptable professionnel agréé. Il est titulaire d'un baccalauréat en 
communications de l'Université Dalhousie. Il est actuellement associé chez Grant 
Thornton LLP et premier vice-président. Auparavant, il a été vice-président de KPMG 
LLP de 1998 à 2006. 
 

 

 



 

Geoffery Lougheed 
He joined St John Ambulance in 1979.  His father was a member of the 

Order and founded an ambulance service in Sudbury that used St John 

Ambulance for training.  He joined the Board of the Sudbury Branch 

while he was still a teenager.  Served as chair of the Sudbury Branch for 

more than ten years, and as a member of the Ontario Board of 

Directors. Served as vice-chancellor-at-large for the Priory of Canada in 

2011.  Served as Priory Chapter Representative for Ontario Council 

2014-16.  Served on the Board of Directors for St John Canada 

Foundation. He previously served as head of Food Banks Canada. 

 

-=-=-=-=- 

Il a rejoint l'Ambulance Saint-Jean en 1979.  Son père était membre de l'Ordre et avait 

fondé un service d'ambulance à Sudbury qui utilisait l'Ambulance Saint-Jean pour la 

formation.  Il s'est joint au conseil d'administration de la section de Sudbury alors qu'il 

était encore adolescent.  Il a été président de la section de Sudbury pendant plus de 

dix ans et membre du conseil d'administration des directeurs de l'Ontario. Il a été vice-

chancelier désigné du Prieuré du Canada en 2011.  Il a servi comme Représentant du 

chapitre du Prieuré du Conseil de l'Ontario de 2014 à 16.  Il a siégé au conseil 

d'administration de la Fondation St Jean du Canada. Auparavant, il a été à la tête de 

Banques alimentaires Canada. 

 

 

 

  



Honourary Colonel Alain L.J. Laurencelle, 

KStJ  
He attended the University of Manitoba, before completing his LLB at 

the University of Moncton Admitted to the Bar of Manitoba in 1991.  He 

is the Honourary Colonel of 16,17, and 18 Field Ambulances in the 

Canadian Armed Forces.  He received the Life Saving Award in 2010.  

He is a partner at Taylor McCaffrey LLP in Winnipeg. 

-=-=-=-=- 

Il a fréquenté l'Université du Manitoba, avant de terminer sa licence en droit à 

l'Université de Moncton. Il a été admis au Barreau du Manitoba en 1991.  Il est le 

colonel honoraire des 16, 17 et 18 ambulances de campagne des Forces armées 

canadiennes.  Il a reçu le Prix de sauvetage en 2010.  Il est associé chez Taylor 

McCaffrey LLP à Winnipeg. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Lt Colonel André Lévesque, 

OMM, KStJ, OOnt, CD 
 

Born in Ottawa, he completed his bachelor’s and 

master’s Degrees at Carleton University, before 

completing his doctorate in Ireland at the 

University College Cork. 

 He served in the Canadian Armed forces for 35 

years, initially joining the Governor General’s Foot Guards in 

1974 while he was still in high school, where he served for 22 

years before transferring to the Cameron Highlanders of 

Ottawa as the Deputy Commanding Officer.. He retired at the 

rank of Lt Colonel in 2008, as a member of the Public Affairs 

Branch.  While serving in the military he was involved with the 

First Aid Instruction to the Canadian Armed Forces through St 

John Ambulance.  

 He was the project manager for the repatriation of the 

Unknown Soldier from France to Canada in 2000.  This 

included leading the team that ultimately chose the Unknown 

Soldier from a grave near Vimy Ridge.  The next year he was a 

project manager for the National Military Cemetery at 

Beechwood in Ottawa, and currently serves as its Chief 

Historian.  He has been credited as the pioneer of memorialogy, the study of 

memorials and commemoration. 

He served on the Board of Directors of the Council for Federal District in Ottawa from 

2004 to 2013, and then continued to volunteer as a member of the Community 

Services Auxiliary before he re-joined the Board in 2020. 

He has also worked as part of the City of Ottawa and the Public Services of Canada. 



He has also been involved with organizations such as Veterans Affairs Canada, the 

Royal Military College of Canada, Ontario Honours Advisory Council, and many other 

organizations.  He was also the Chair of the Victoria Cross Production Planning Group.  

His honours and awards include: Officer of the Order of Military Merit (2006), Knight of 

Justice of The Most Venerable Order of the Hospital of Saint John of Jerusalem 

(promoted to Knight in 2014), Order of Ontario (2020), Canadian Forces Decoration 

with two bars (1986), and the Service Medal of the Order of St John with three bars 

(2006). 

From the Government of France he has been made a Knight of the Order of Arts and 

Letters (2006), Knight of the National Order of Merit (2012), and Knight of the National 

Order of the Legion of Honour (2017) 

Recently he received the Cross of Commander with Swords, pro Merito Melitensi from 

the Order of Malta.  He was also honoured by the government of Ukraine when he 

received a Certificate of Friendship and Merit. 

He is also a Fellow of the Royal Society of Arts in the United Kingdom. 

 

=-=-=-=-=- 

Né à Ottawa, il a obtenu sa licence et sa maîtrise à l'université de Carleton, avant de 

passer son doctorat en Irlande, à l'University College Cork. 

Il a servi dans les forces armées canadiennes pendant 35 ans, rejoignant d'abord les 

Governor General's Foot Guards en 1974 alors qu'il était encore au lycée, où il a servi 

pendant 22 ans avant d'être transféré aux Cameron Highlanders d'Ottawa en tant que 

commandant adjoint. Il a pris sa retraite au grade de lieutenant-colonel en 2008, en 

tant que membre de la branche des affaires publiques.  Pendant son temps de service, 

il a participé à l'enseignement des premiers secours aux Forces armées canadiennes 

par l'intermédiaire de l'Ambulance Saint-Jean. 

Il a été le chef de projet pour le rapatriement du Soldat inconnu de la France au 

Canada en 2000.  Il a notamment dirigé l'équipe qui a finalement choisi le Soldat 

inconnu dans une tombe près de la crête de Vimy.  L'année suivante, il a été chef de 

projet pour le Cimetière militaire national de Beechwood à Ottawa, dont il est 



actuellement l'historien en chef.  Il est considéré comme le pionnier de la 

mémoriologie, l'étude des monuments commémoratifs et de la commémoration. 

Il a siégé au conseil d'administration des directeurs du Conseil du district fédéral 

d'Ottawa de 2004 à 2013, puis a continué à faire du bénévolat en tant que membre 

des auxiliaires des services communautaires avant de réintégrer le conseil 

d'administration en 2020. 

Il a également travaillé pour la ville d'Ottawa et la fonction publique du Canada. 

Il a également été impliqué dans des organisations telles qu'Anciens Combattants 

Canada, le Collège militaire royal du Canada, le Conseil consultatif des distinctions 

honorifiques de l'Ontario et de nombreuses autres organisations.  Il a également été 

président du groupe de planification de la production de la Croix de Victoria. 

Ses distinctions et récompenses sont les suivantes : Officier de l'Ordre du mérite 

militaire (2006), chevalier de justice de l'Ordre très vénérable de l'hôpital de Saint-Jean 

de Jérusalem (promu chevalier en 2014), Ordre de l'Ontario (2020), Décoration des 

Forces canadiennes avec deux barrettes (1986) et Médaille du service de l'Ordre de 

Saint-Jean avec trois barrettes (2006). 

Le gouvernement français l'a nommé chevalier de l'ordre des Arts et des Lettres (2006), 

chevalier de l'ordre national du Mérite (2012) et chevalier de l'ordre national de la 

Légion d'honneur (2017) 

Récemment, il a reçu la Croix de Commandeur avec épées, pro Merito Melitensi de 

l'Ordre de Malte.  Il a également été honoré par le gouvernement ukrainien qui lui a 

remis un certificat d'amitié et de mérite. 

Il est également membre de la Royal Society of Arts au Royaume-Uni. 

 

 

 


